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	Introduction
This document sets out the general business principles that govern how the Al Furat Petroleum Company (AFPC) conducts its business, in addition to the Code of Conduct and the Conflict of Interest Policy.
	مقدمة 
يحدد هذا المستند المبادئ العامة للعمل التي تحكم الكيفية التي تؤدي شركة الفرات للنفط عملها إضافة إلى مدونة السلوك و سياسة تعارض المصالح الخاصة بشركة الفرات.

	AFPC is a joint stock company formed pursuant to Service Contract No: 210 ratified by Law No:43 of 1977. Its shareholders are the General Petroleum Corporation , Syria Shell Petroleum Development B.V. and Himalaya Energy Services BV. It is one of the largest producers of oil and gas in Syria and  as such is a major contributor to the national economy and enjoys an enviable reputation as one of the premier companies of Syria.


	شركة الفرات  للنفط هي شركة مساهمة تم تشكيلها بموجب عقد الخدمة رقم 210 المصادق عليه بالقانون رقم  43 للعام 1977. أما المساهمين في الشركة فهم المؤسسة العامة  للنفط  و شركة شل لتطوير النفط  ب ف .  و شركة هيمالايا اينيرجي سيرفيسيز  ب ف . و تعتبر من أكبر منتجي النفط و الغاز في سوريا و بذلك تعتبر مساهم أساسي  في الاقتصاد الوطني و تتمتع بسمعة مرموقة كونها من الشركات الرائدة في سوريا .

	Upholding that reputation is paramount and we are judged by how we act. Our reputation will be upheld if we conduct all our business with honesty and integrity. 


	إن دعم هذه السمعة يعتبر أمر عظيم، حيث ينظر إلينا من خلال ما نتصرف به. إذا قمنا بعملنا بصدق و أمانة فإننا ندعم سمعتنا و نعززها. 

	AFPC has honesty, integrity and respect for people as core values. AFPC also firmly believes in the fundamental importance of the promotion of trust, openness, teamwork and professionalism and takes pride in what it does.


	إن لشركة الفرات للنفط قيم جوهرية و هي الصدق و الأمانة و احترام الناس.  كما أن شركة الفرات للنفط تؤمن بالأهمية الأساسية لتعزيز الثقة  و الانفتاح و عمل الفريق و المهنية و تفتخر بما تقوم به.

	These values determine our principles and apply to all transactions, large or small and describe the behavior expected of every employee in conducting AFPC business. The application of these principles is underpinned by procedures within AFPC which are designed to make sure that our employees understand the principles and that they act in accordance with them. We recognize that it is vital that our behavior matches our intensions. All the elements of this structure – values, principles and the accompanying procedures – are necessary.


	تحدد هذه القيم مبادئنا  التي يتم تطبيقها على كافة الفعاليات، سواء الكبيرة أم الصغيرة و تصف السلوك المتوقع لكل عامل في ممارسة عمل  شركة الفرات للنفط. إضافة إلى ذلك ، تم تعزيز تطبيق هذه المبادئ بإجراءات ضمن الفرات تم وضعها للتأكد من أن جميع الموظفين على دراية بهذه المبادئ و يتصرفون بما يتوافق معها .  إننا ندرك أنه من الأهمية بمكان أن يتوافق سلوكنا مع نوايانا.  إن جميع العناصر الواردة في هذه البنية – القيم و المبادئ و الإجراءات المرافقة هي ضرورية. 

	It is the responsibility of management to lead by example, to ensure that all staff are aware of these principles and behave accordingly. It is also the responsibility of management to provide staff with safe, open and confidential channels to raise concerns and report instances of non-compliance.

	من مسؤوليات الإدارة القيادة بالقدوة  لضمان أن كافة الموظفين على علم بهذه المبادئ و يتصرفون تبعاً لذلك.   يقع أيضاً على عاتق الإدارة إتاحة طرق سرية آمنة و صريحة للعاملين لتعزيز الاهتمام و للإعلام عن حالات عدم الالتزام.

	In turn it is the responsibility of staff to report suspected breaches of the Business Principles to their supervisors or to AFPC Management.


	و بدورهم يقع على عاتق الموظفين إعلام إدارة شركة الفرات للنفط أو مشرفيهم عن أي خرق مشبوه لمبادئ العمل. 

	AFPC recognize that maintaining the trust and confidence of its shareholders, employees, customers, contractors, suppliers and others with whom it does business, as well as the community in which it works is crucial to the continued success of the Company.


	تدرك شركة الفرات للنفط بأن الحفاظ على ثقة المساهمين و الموظفين و الزبائن و المقاولين و الموردين و غيرهم الذين تربطهم مع شركة الفرات علاقة عمل، بالإضافة إلى المجتمع، يعتبر أمر حاسم في استمرارية نجاح الشركة.

	We intend to maintain this trust and confidence by conducting ourselves in accordance with the standards set out in our Business Principles. 


	إننا ننوي أن نحافظ على هذه الثقة من خلال إدارة أنفسنا بما يتوافق مع المعايير المذكورة في مبادئ العمل.

	المدير العام

General  Manager
غراهام هينلي

Graham Henley
 
	رئيس مجلس الإدارة

Chairman of the Board
سعيد هنيدي

Said Hunedei



	General Business Principles

	مبادئ العمل العامة 

	Objectives  
	
	الأهداف 

	The objective of AFPC is to engage responsibly and efficiently in the oil and gas business. AFPC seeks a high standard of performance and aims to maintain a long-term business position in Syria. AFPC will promote a motivating work environment where all AFPC employees and contractors work together with mutual respect and cooperation, focused on delivering to business plan and agreed performance targets. AFPC will seek to attract and retain talented National Staff.
	
	تهدف شركة الفرات للنفط الى تنفيذ أعمال النفط و الغاز بكفاءة و مسؤولية .   تنشد شركة الفرات للنفط معايير عالية للأداء و تهدف للحفاظ على موقع عمل لأمد  طويل في سوريا.  تقوم الفرات بترويج بيئة عمل محفزة حيث يعمل موظفو الفرات  مع موظفي المقاولين  باحترام متبادل و تعاون مع التركيز على تنفيذ خطة العمل و تحقيق أهداف الأداء الموافق عليها.  تنوي شركة الفرات للنفط اجتذاب  العناصر الوطنية الموهوبة و الحفاظ عليها.  

	Our values
	
	قيمنا

	AFPC staff share a set of core values – honesty, integrity and respect for people. We also firmly believe in the fundamental importance of trust, openness, teamwork and professionalism, and take pride in what we do.
	
	يتشارك موظفوا شركة الفرات للنفط بمجوعة قيم جوهرية  - الصدق و الأمانة و احترام الناس.  كما أننا نؤمن بشكل راسخ بالأهمية الجوهرية للثقة و الصراحة  و عمل الفريق و المهنية  و نفتخر بما نقوم به.

	Sustainable Development
	
	التنمية المستدامة

	As part of the Business Principles, we commit to contribute to sustainable development. This requires balancing short and long term interests, integrating economic, environmental and social considerations into business decision making..
	
	كجزء من مبادئ العمل، فإننا نلتزم بالمساهمة بالتنمية المستدامة ، و هذا يتطلب الموازنة بين المصالح الآنية و تلك بعيدة المدى مع مراعاة الاعتبارات الاقتصادية المتكاملة و الاجتماعية في  عملية اتخاذ القرار.
 

	Responsibilities 

AFPC recognizes the following areas of responsibility: 
	
	المسؤوليات
تتحمل شركة الفرات مسؤولياتها تجاه ما يلي :


	1. To shareholders 

To protect shareholders’ interests and provide a maximum return in accordance with the effective Service Contracts.
	
	1-حملة الأسهم : 
لحماية مصالح حملة الأسهم و تقديم عائدات أعظمية بما يتوافق مع عقود الخدمة النافذة.


	2. To stakeholders

To provide stakeholders with services which offer value in terms of price, quality, safety and environmental impact, which are supported by the requisite technological and environmental expertise.
	
	2- أصحاب المصالح: 
تزويد أصحاب المصالح  بخدمات ذات قيمة من حيث السعر و الجودة و الأمان و الأثر البيئي، و التي يتم دعمها بالخبرات البيئية و التقنية الضرورية.



	3. To employees 

To respect the employees and provide them with good and safe conditions and competitive terms and conditions of employment. To promote the development and best use of human talent and to encourage the involvement of employees in the planning and execution of their work, and in the application of these principles within the company.

It is recognized that the success of AFPC depends on the full commitment of all employees with these principles.


	
	3- الموظفين : 
احترام الموظفين و إتاحة شروط جيدة و آمنة لهم و شروط توظيف تنافسية  للتوظيف و تعزيز تطوير الموارد البشرية و الاستخدام الأمثل للمواهب و إتاحة الفرص أمام الجميع و تشجيع مشاركة العاملين في تخطيط و تنفيذ أعمالهم و تطبيق مبادئ العمل و الالتزام بها.    
من الواضح أن نجاح شركة الفرات للنفط يعتمد على الالتزام الكامل لكافة الموظفين بمبادئ العمل هذه.


	4. To those with whom AFPC conducts  its business 

To seek mutually beneficial relationships with contractors and suppliers in accordance with AFPC’s applicable policies and procedures. To promote the application of these principles in the relationship with AFPC’s business partners.
	
	4- تجاه هؤلاء الذين تربطهم علاقة عمل بالشركة: 
السعي وراء علاقات مفيدة متبادلة مع المقاولين و الموردين بما يتوافق مع سياسات و إجراءات شركة الفرات  المطبقة. و للترويج لتطبيق هذه المبادئ في العلاقة مع شركاء العمل لشركة الفرات للنفط.


	5. To society 

To conduct business as a responsible & effective corporate member of society, to observe the laws of Syria, to express support for fundamental human rights in line with the legitimate role of business as stated in the Syrian Laws and to give proper regard to health, safety, security and the environment in executing its business, consistent with the commitment to contribute to sustainable development.
	
	5- تجاه المجتمع :
للقيام بالعمل كعضو مسؤول و فعّال في المجتمع ، و مراعاة القوانين السورية، و إظهار الدعم لحقوق الإنسان الجوهرية بما يتوافق مع  الدور الشرعي للعمل كما ورد في القوانين السورية و إيلاء الصحة و السلامة و الأمن و البيئة الاهتمام المناسب عند تنفيذ عملها بما يتوافق مع الالتزام بالمساهمة بالتنمية المستدامة .

	These areas of responsibility are seen as inseparable. 


	
	تبدو نقاط المسؤولية هذه غير قابلة للفصل.

	Therefore it is the duty of management to continuously assess the priorities and to carry out its responsibilities as best it can on the basis of that assessment and report regularly to the Board of Directors and Shareholders.
	
	لذلك من مسؤولية الإدارة أن تقوم بتقييم مستمر للأولويات و تتحمل مسؤولياتها على أفضل وجه ممكن على أساس ذلك التقييم و تقوم بتحضير تقرير دوري لعرضه على مجلس الإدارة و حملة الأسهم .


	Principle (1)

Economic

The long term economic development and production of the hydrocarbon resources within AFPC acreage are essential to meet the aspirations and requirements of Government, Private Partners and our customers and suppliers. Cost efficiency is essential to ensure the allocation of necessary resources and to support the continuing investment required to meet the needs of Syria.


	
	المبدأ  (1)
الاقتصادي
يعتبر التطوير الاقتصادي  الطويل الأمد و  إنتاج موارد الهيدروكربون ضمن منطقة امتياز الفرات على المدى الطويل، أمراً جوهرياً لتلبية متطلبات و طموح  الحكومة و الشركاء الخاصين و زبائننا و موردينا.
إن كفاءة التكلفة ضرورية لضمان تخصيص الموارد الضرورية و لدعم الاستثمار المتواصل المطلوب لتلبية احتياجات سوريا.

	Principle (2)  

Competition


We seek to compete fairly and ethically and within the framework of applicable competition laws, we will not prevent others from competing freely with us.
	
	المبدأ (2) 
المنافسة 
. إننا نسعى لمنافسة  عادلة و أخلاقية و ضمن إطار قوانين المنافسة السارية، لن نمنع الآخرين من التنافس معنا بحرية.    

	Principle (3) 

Business Integrity

AFPC insists on honesty, integrity and fairness in all aspects of its business and expects the same from all those with whom it does business. The direct or indirect offer, payment, soliciting or acceptance of bribes in any form is unacceptable.

‘Facilitation payments’ are also bribes and should not be made. Employees must avoid conflicts of interest between their private activities and their conduct of company business. Employees must also declare to AFPC any potential conflicts of interest. 

All business transactions on behalf of AFPC must be reflected accurately and fairly in the accounts of the company in accordance with established procedures and be subject to audit.
	
	المبدأ (3) 
استقامة  العمل
تصر شركة الفرات للنفط على الاستقامة و النزاهة و العدالة في جوانب عملها و تتوقع نفس الشيء في علاقاتها مع كافة من يشاركها في العمل . إن العرض المباشر أو غير المباشر، أو الدفع أو طلب أو قبول الرشاوى في أي شكل هو أمر غير مقبول. 
يعتبر تسهيل الدفع من ضروب الرشاوى و لا يجب القيام به. يجب على الموظفين أن يتجنبوا تعارض المصالح بين عملهم الخاص و عملهم كجزء من تنفيذ أعمال الشركة.  كما يجب على الموظفين أن يصرحوا عن أي تضارب للمصالح محتمل. يجب أن تظهر كافة فعاليات العمل التي تتم بالنيابة عن الشركة بشكل صحيح و عادل في حسابات الشركة بما يتوافق مع الإجراءات الموضوعة و هذا سيخضع لعملية تدقيق.

	Principle (4)

Health, Safety, Security and the Environment

AFPC has a systematic approach to health, safety, security and environmental management in order to achieve continuous performance management.

To this end, AFPC manages these matters as critical business activities, sets standards and targets for improvement and measures, appraises and reports performance.
We continually look for ways to reduce the environmental impact of our operations.
	
	المبدأ (4) 
الصحة و السلامة و الأمن و البيئة:
إن لشركة الفرات للنفط طريقة منهجية  لإدارة الصحة و السلامة و الأمن و البيئة من أجل تحقيق إدارة مستمرة للأداء.  و بهذا الخصوص تدير شركة الفرات للنفط هذه المواضيع على أنها أنشطة حيوية و هامة  و تضع المعايير  و الأهداف لتحسين و قياس و تقييم الأداء  و تحضير التقارير عن الأداء. 
نبحث  دائماً عن طرق لتخفيض الأثر البيئي لعملياتنا.

	Principle (5)
The Community

The most important contribution that AFPC can make to the social and material progress of Syria is in performing its activities as effectively as possible. In addition, AFPC takes a constructive interest in societal matters which may not be directly related to the business for example through community, educational programs or donations, depending on opportunities that arise.
	
	المبدأ (5) 
المجتمع
إن المساهمة الأهم التي من الممكن للفرات أن تقوم بها للتطور الاجتماعي و المادي لسوريا يتمثل في تنفيذ نشاطاتها بفعالية قدر المستطاع. إضافة إلى ذلك  فإن لشركة الفرات للنفط اهتمامات بناءة في القضايا المجتمعية التي قد لا تكون مرتبطة بشكل مباشر بالعمل على سبيل المثال في المجتمع و برامج التعليم أو الهبات و هذا يعتمد على الفرص التي قد تنشأ.

	Principle (6)
Communication and Engagement 

AFPC acts in a socially responsible manner within the laws of Syria in pursuit of its business objectives. AFPC has the responsibility to make its position known to the Government on matters, which affects themselves, its employees and shareholders and makes its position known to Government on matters affecting the community, where they have a contribution to make.


	
	المبدأ (6) 
التواصل و الالتزام 
تعمل شركة الفرات للنفط بطريقة مسؤولة ضمن حدود القوانين في سوريا لتحقيق أهداف عملها. تتحمل شركة الفرات مسؤولية توضيح موقعها للحكومة بخصوص قضايا تؤثر عليها و على موظفيها و حملة الأسهم فيها و توضيح موقعها للحكومة عندما يكون هناك مجال للمساهمة بخصوص قضايا تؤثر على المجتمع.

	In view of the importance of the activities in which it is engaged and their impact on the national economy and individuals, AFPC provides full relevant information about its activities to legitimately interested parties, subject to any overriding consideration of business confidentiality and cost within the laws of Syria and instruction and regulations issued by the Government of Syria .
	
	بالنظر إلى أهمية النشاطات التي تقوم بها و أثرها على الاقتصاد الوطني و الأفراد، تقوم شركة الفرات للنفط بتقديم معلومات كاملة عن نشاطاتها للجهات الشرعية المهتمة، و هذا يخضع لتجاوز أي اعتبارات بخصوص سرية العمل و التكلفة بموجب القوانين في سوريا و التعليمات و الأنظمة الصادرة عن الحكومة في سوريا.








